
Reacties  en aanvullingen op vragen van de commissieleden 

 

• Vera Jans 
Heel wat ‘Kruispunten’ worden ook reeds overspoeld met aanvragen dus ook geen gerichte 
doorverwijzingen mogelijk op dit moment 
Er dient ook meer te gebeuren dan alleen meer van hetzelfde!  
Een deskundig, authentiek gesprek met een jongere, in vertrouwen, anoniem en gratis 
vormt ‘een’ eerste buffer en oplossingsmogelijkheid! 
De maatschappelijke factoren besprak ik achtereenvolgens in het boek; ‘Toveren met 
jongeren in woelige tijden. Hoe therapeuten vrijwillig jongeren helpen hun koers te varen’ in 
2013 en ‘Verlies ze niet! Een pleidooi om anders om te gaan met jongeren’ in 2018. 
In het eerste hoofdstuk beschrijf ik de verschillende omstandigheden waardoor jongeren 
niet onbezorgd ‘jong’ kunnen zijn. Het gaat over onze woelige samenleving, verdwenen 
ankerpunten-eenzaamheid, sociale ongelijkheid (kansarmoede), onzekerheid en 
vertwijfeling, geweld, misbruik, incest, pesten, dromen/verwachtingen die niet uitkomen, 
een negatief en afwezig zelfbeeld, grote loyaliteit naar context waardoor jongeren 
problemen tussen ouders of het gezin proberen op te lossen. Ondertussen staan ze zelf in de 
schaduw en komt hun persoonlijke ontwikkeling tot stilstand. Pijn in hun lijf brengt hen tot 
automutilatie, zelfmoordgedachten/pogingen, zelfdoding of keuze voor euthanasie omwille 
van psychisch lijden. 
Gisteren had ik nog contact met de directie van een school, ivm een vraag van een jongere 
die bij op school zit en vertelde deze dat de helft van de scholieren momenteel besproken 
wordt omwille van een deeltijds traject en dit omwille van allerlei problemen bij de 
jongeren! En dit hoor ik (te) veel! 
 

• Jeremie Vaneeckhout 
Correctie, Ik ben in 1985 gestart als advocate met de oprichting van de Permanentie van 
jeugdadvocaten aan de balie van Antwerpen. 
TEJO Antwerpen is in 2009 opgericht en in maart 2010 gestart met haar werking. 
Momenteel starten we met TEJO Vlaanderen met een postdoctoraal onderzoek van enkele 
doctorandi verbonden aan UGent dat twee jaar zal duren, om te bekijken met welke 
problemen jongeren naar TEJO komen en hoe het traject verloopt bij TEJO en de 
‘meerwaarde’ van deze therapeutische tussenkomst. We kunnen en zullen ook cijfers 
bekend maken in 2021-2022 over TEJO Vlaanderen. 
 

• Suzy Wouters 
Belangrijke verduidelijking; geestelijke gezondheidszorg moet bereikbaar, betaalbaar en 
tijdig zijn!  
Mensen in armoede moeten bereikt worden door dit aanbod. 
We zien bij TEJO jongeren uit alle lagen van de bevolking en dit is wat we beogen. Ik heb 
jaren vrijwilligerswerk gedaan bij Buurthuis Kauwenberg waar ‘mensen in armoede’ welkom 
zijn voor ondersteuning. En gelukkig zien we ook dat de jongeren de weg vinden naar TEJO. 
Ik stond met de Rode Neuzen Actie aan de wieg van de ‘Overkophuizen’ was het niet dat ik 
een andere concrete inhoud voorstelde. 
Alle hulpverlening voor jongeren is welkom maar ik denk dat dit dicht bij een Jeugdhuis of 
een JAC aanleunt en dat hebben we al… TEJO gaat wel een goede samenwerking aan met de 
nieuwe ‘Overkophuizen’ zoals met alle andere initiatieven voor jongeren! 



Jongeren willen ook snel en deskundig begeleid worden wanneer er iets zwaars gebeurd is in 
hun leven dat hen verlamt en vinden momenteel geen plek hiervoor… 
Wij proberen de TEJO-huizen zeker bekendheid te geven. Alle scholen en ook veel leerlingen 
kennen TEJO. De samenwerking verliep oorspronkelijk moeizaam maar verbeterde snel na 
ons actief werk en na extra inspanningen om elkaars werking in de HV beter te kennen. 
Elk TEJO-huis heeft een eigen vzw-structuur en een coördinator (soms betaald), supervisoren 
(soms betaald), voor de rest werken we uitsluitend met vrijwilligers (therapeuten-
onthaalmedewerkers,  psychiater, juristen,…) 
Ivm de financiering van onze werking kan ik meedelen dat we beperkte giften ontvangen en 
hier en daar een plaatselijke subsidie (voor huur TEJO-huis en/soms coördinator). Dit is vaak 
ontoereikend voor de verschillende acties die we willen ondernemen! 
 

• Freya Saeys 
Veerkracht aanspreken en ontwikkelen is een sterke troef en we dienen hier meer op in te 
zetten. 
Maar de vraag blijft, moeten jonge burgers zich aanpassen aan een woelige, snelle, 
individualistische, oppervlakkige samenleving of moet het andersom? En mogen we op de 
medewerking en de verantwoordelijkheid van al onze burgers rekenen voor een positieve, 
ondersteunende attitude naar jongeren toe? 
 

• Freya Van den Bossche 
Hertekening van CGG dient te gebeuren.  
Meer langdurige, ambulante zorg moet mogelijk worden en dit liefst anoniem, ook 
outreachend werken blijft erg nodig. 
Hulpverlening moet quasi onmiddellijk mogelijk worden, zonder diagnose of label! Te veel 
kostbare tijd gaat verloren en niet iedere problematiek bij een jongere is zomaar te labelen. 
Er kan idd veel meer gebeuren in scholen! Actief burgerschap, Peer-ondersteuning van 
oudere adolescenten die luisteren naar 12-13-14 jarigen (eerste zorg!)… De TEJO-strips, die 
gratis verspreid werden over heel Vlaanderen en die jongeren kan helpen door er preventief 
over te praten. 
De actieve, participatieve belevingsexpo die we binnenkort organiseren bij TEJO en waarbij 
we scholen gratis uitnodigen om meer te ontdekken over, rechtspositie, welzijn en 
hulpverlening. 
 

• Lorin Parys 
Jongeren worden idd zo snel mogelijk geholpen bij TEJO omdat we bijsturen wanneer er 
wachtenden zijn en sommige therapeuten komen dan extra therapie geven. Jongeren die 
spontaan langskomen geven we ook reeds de kans om een half uur een gesprek te krijgen 
tussen de vaste afspraken door. 
Een klein percentage wordt doorverwezen, 5%, omdat we in een tiental sessies heel wat 
kunnen doen en omdat jongeren dikwijls langer bij TEJO blijven omdat er geen 
doorverwijzing mogelijk is! 
 

• Lise Vandecasteele 
Laagdrempeligheid, korte wachttijd en gratis hulpverlening zijn belangrijk voor jongeren. 
Jongeren weten dat ze gewoon kunnen binnen stappen in een TEJO-huis, ook zonder 
afspraak. 



Iedereen krijgt een zinvol en persoonlijk gesprek, om het even welke problematiek. 
Op dit moment worden TEJO-huizen niet structureel gefinancierd. We zijn in elke provincie 
vertegenwoordigd (18 TEJO-huizen op dit moment). 
 
Conclusies: 
Dringend werk maken van meer vernieuwende, preventieve acties! 
Inzetten op jongeren! 
Minder administratie, meer inzet op praktijkwerk met alle jonge cliënten 
Meer warme samenwerking binnen de HV! 
Durven vertrekken van een wit blad om de GGZ te hertekenen! 
 
Oprecht hartelijk dank voor de uitnodiging om te spreken in de Commissie voor Welzijn van 
het Vlaams Parlement. 
Een getuigenis die ik graag heb gebracht vanuit tal van activiteiten met jongeren alsook 
onderzoek, lesgeven, vrijwilligerswerk, jeugdadvocatuur, studie, en therapiewerk. 
In bijlage de link van de documentaire die we op 13 maart ll lanceerden. 
 
Hartelijk en genegen, I 
Ingrid  
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